
СТЕНОГРАМА 

засідання Комітету з питань здоров’я нації, медичної допомоги і 

медичного страхування 

 

10 травня 2023 року  

 

РАДУЦЬКИЙ М.Б. Шановні колеги, ще раз вітаю всіх. Пропоную 

розпочинати, в нас 16:00.  

ДУБНОВ А.В. Пане голово, Дубнов на зв’язку. Може бути поганий 

Інтернет, зареєструйте мене, будь ласка, поки я в Інтернеті.  

РАДУЦЬКИЙ М.Б. А як ви голосувати будете?  

ДУБНОВ А.В. Я буду намагатись включитись, але я не знаю, я по трасі, 

вибачте.  

РАДУЦЬКИЙ М.Б. Добре. Ми вас почули, ми просто ще не проводили 

реєстрацію, але вже почули.  

Колеги, починаємо засідання Комітету з питань здоров’я нації, 

медичної допомоги та медичного страхування. Інформую учасників, що на 

засіданні відбувається аудіо та відеозапис, також відеотрансляція нашого 

засідання здійснюється в онлайн-режимі на офіційній сторінці Фейсбук 

комітету. 

На мою адресу як голови комітетув СЕДО  надійшло 14 персональних 

листів з електронними підписами щодо згоди на проведення сьогоднішнього 

засідання комітету в режимі відеоконференції. Отже мною отримано 

попередню згоду від більшості народних депутатів членів комітету і 

відповідно до пункту четвертого розділу восьмого Закону України "Про 

комітети" ми проводимо наше засідання в режимі відеоконференції.  

Спочатку встановлюємо наявність кворуму. Прошу відповідати 

присутня чи присутній, коли я називаю прізвище.  

Булах.  

БУЛАХ Л.В. Присутня.  

РАДУЦЬКИЙ М.Б. Вагнєр.  

ВАГНЄР В.О. Присутня.  

РАДУЦЬКИЙ М.Б. Вірастюк.  

ВІРАСТЮК В.Я. Я тут.  

РАДУЦЬКИЙ М.Б. Гурін. 

ГУРІН Д.О. Присутній.  

РАДУЦЬКИЙ М.Б. Дмитрієва.  

ДМИТРІЄВА О.О. Є. 
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РАДУЦЬКИЙ М.Б. Довгий.  

Дубіль.  

ДУБІЛЬ В.О. Є. 

РАДУЦЬКИЙ М.Б. Дубневич.  

ЗІНКЕВИЧ Я.В. Зінкевич є.  

РАДУЦЬКИЙ М.Б. Так, Зінкевич є. 

Дубневич.  

Дубнов є?  

ДУБНОВ А.В. Є.  

РАДУЦЬКИЙ М.Б. Заславський.  

ЗАСЛАВСЬКИЙ Ю.І. Є.  

РАДУЦЬКИЙ М.Б. Зуб.  

ЗУБ В.О. Є. Доброго дня.  

РАДУЦЬКИЙ М.Б. Кузьміних.  

КУЗЬМІНИХ С.В. Присутній. 

РАДУЦЬКИЙ М.Б. Макаренко.  

МАКАРЕНКО М.В. Присутній.  

РАДУЦЬКИЙ М.Б. Перебийніс.  

ПЕРЕБИЙНІС М.В. Присутній. 

РАДУЦЬКИЙ М.Б. Радуцький присутній. 

Стефанишина.  

СТЕФАНИШИНА О.А. Є.  

РАДУЦЬКИЙ М.Б. Пані Яно, скільки нас? Оголосіть, будь ласка.  

ЗІНКЕВИЧ Я.І. 16 присутніх.  

РАДУЦЬКИЙ М.Б. Дякую. Кворум є. Розпочинаємо нашу роботу.  

Пані Яно, щось ви там помилились, нас 15. Довгого немає і Дубневича 

немає. 

ЗІНКЕВИЧ Я.В. І Дубневича немає. Я не чула, шо Дубневича називали.  

Отже 15.  

РАДУЦЬКИЙ М.Б. Добре. 

Сьогодні в нашому засіданні беруть участь.  Прошу, коли я звучую 

прізвище, відповідати присутній для того, щоб зафіксувати це в протоколі 

засідання.  
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Від Міністерства охорони здоров’я бачу Карчевич Марію 

Володимирівну, заступник міністра охорони здоров’я.  

КАРЧЕВИЧ М.В. Вітаю, колеги.                 

РАДУЦЬКИЙ М.Б.  Я так розумію, Ляшко, Кузін десь приєднаються до 

нас. Так?  

КАРЧЕВИЧ М.В.  (Нерозбірливо) перепрошую, затримуються на іншій 

нараді, але приєднаються. Дякую.  

РАДУЦЬКИЙ М.Б. А Ігор Володимирович? Бо там же його друге 

питання. Добре. 

Від Офісу Президента Соколовська Юлія Сергіївна є з нами? Не бачу.  

Від Апарату Ради національної безпеки і оборони України Соловйов 

Олексій Станіславович – заступник секретаріату.  

СОЛОВЙОВ О.С. Доброго дня, колеги.  

РАДУЦЬКИЙ М.Б. Дякую.  

Від Уповноваженого Верховної Ради України з прав людини 

Колобродова Олена Володимирівна.  

КОЛОБРОДОВА О.В. Доброго дня. Присутня.  

РАДУЦЬКИЙ М.Б. Дякую. 

Від Національної служби здоров'я України Гусак Наталія Борисівна, 

голова.  

ГУСАК Н.Б. Доброго дня. Присутня. Зі мною ще пан Олександр 

Рябець, це тимчасово виконуючий обов'язки заступника.  

РАДУЦЬКИЙ М.Б. Дякую.   

Ну, ми сьогодні з вами другий раз вже зустрічаємося. Олександре 

Володимировичу, вас вітаємо.  

РЯБЕЦЬ О.В. Доброго дня.  

РАДУЦЬКИЙ М.Б. Від Експертної ради при Комітеті Верховної Ради 

України з питань здоров'я нації, медичної допомоги та медичного 

страхування Квіташвілі Олександр Мерабович.  

КВІТАШВІЛІ О.М. Присутній. Доброго дня.  

РАДУЦЬКИЙ М.Б. Доброго дня.  

Отже, розпочинаємо нашу роботу із затвердження порядку денного. Я 

попередньо його надсилав. Пропоную затвердити порядок денний. Прошу 

ввімкнути камери та голосувати. 

Булах.  

БУЛАХ Л.В. Я – за.  
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РАДУЦЬКИЙ М.Б. Вагнєр.  

ВАГНЄР В.О. За.  

РАДУЦЬКИЙ М.Б. Вірастюк. 

ВІРАСТЮК В.Я. За.  

РАДУЦЬКИЙ М.Б. Гурін.  

ГУРІН Д.О. За.  

РАДУЦЬКИЙ М.Б. Дмитрієва.  

ДМИТРІЄВА О.О. За.  

РАДУЦЬКИЙ М.Б. Дубіль.  

ДУБІЛЬ В.О. За.  

РАДУЦЬКИЙ М.Б. Дубневич. 

Дубнов. Я так розумію, що "за", але зараз не на зв'язку.  

Заславський 

ЗАСЛАВСЬКИЙ Ю.І. За. 

РАДУЦЬКИЙ М.Б. Зінкевич  

ЗІНКЕВИЧ Я.В. За.  

РАДУЦЬКИЙ М.Б. Зуб. Валерію Олексійовичу!   

ДУБНЕВИЧ Я.В. Михайло Борисовичу, Дубневич появився.  

РАДУЦЬКИЙ М.Б. Дубневич, вітаємо. Ви за порядок денний чи ні?  

ДУБНЕВИЧ Я.В. Так, за.  

РАДУЦЬКИЙ М.Б. Кузьміних.  

КУЗЬМІНИХ С.В. За.  

РАДУЦЬКИЙ М.Б. Макаренко.  

МАКАРЕНКО М.В. За.  

РАДУЦЬКИЙ М.Б. Перебийніс. 

ПЕРЕБИЙНІС М.В. За.  

РАДУЦЬКИЙ М.Б. Радуцький – за.   

Стефанишина.  

СТЕФАНИШИНА О.А. За.  

РАДУЦЬКИЙ М.Б. Дякую. Пані Яно. 

ЗУБ В.О. Зуб теж – за.  

РАДУЦЬКИЙ М.Б.  Зуб теж – за. Чуємо.  
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ЗІНКЕВИЧ Я.В. 16 – за. 

РАДУЦЬКИЙ М.Б.  16 – за. Дякую. Порядок денний затверджений.   

Колеги, переходимо до розгляду питань порядку денного. Перше 

питання порядку денного. Проект Закону про внесення змін до деяких 

законодавчих актів України щодо верифікації відомостей про пацієнтів 

(реєстр. № 9272), поданий Кабінетом Міністрів України. 

Колеги, 1 січня 2022 року набув чинності Закон України "Про публічні 

електронні реєстри", яким встановлено правові організаційні і фінансові 

засади, створення та функціонування таких реєстрів в Україні. Цим законом 

також передбачено проведення процедур звірки, верифікація та 

співставлення даних публічних електронних реєстрів. Це вкрай важливо для 

забезпечення їх повноти та достовірності. Електронна система охорони 

здоров'я повинна забезпечувати можливість періодично здійснювати 

верифікацію відомостей щодо пацієнтів та можливість здійснення обміну 

необхідною інформацією між ЕСОЗ та іншими потужними державними 

реєстрами, що містять інформацію про фізичних осіб: Єдиним державним 

демографічним реєстром, Державним реєстром актів цивільного стану 

громадян і Державним реєстром фізичних осіб платників податків. 

Це урядовий законопроект і ще одна важлива законодавча ініціатива на 

шляху здійснення цифровізації охорони здоров'я України. 

Пропоную такий порядок розгляду питання. Спочатку надамо слово 

для представлення законопроекту Міністерству охорони здоров'я, який є 

основним розробником цього законопроекту – регламент 5 хвилин. Потім 

перейдемо до запитань, виступів від народних депутатів, якщо вони будуть. І 

традиційно 3 виступи по 3 хвилини. 

Якщо немає заперечень, переходимо до розгляду питання. 

Запрошую до слова заступника міністра охорони здоров'я Карчевич 

Марію. Пані Маріє Карчевич, прошу, вам слово, 5 хвилин. 

КАРЧЕВИЧ М.В. Дякую, Михайле Борисовичу. 

Шановні колеги, до вашої уваги проект Закону України Закону про 

внесення змін до деяких законодавчих актів України щодо верифікації 

відомостей про пацієнтів. Цей законопроект ініційований Міністерством 

охорони здоров'я та внесений на розгляд парламенту через Кабінет Міністрів 

України. Він передбачає верифікацію даних, які на сьогодні є в електронній 

системі охорони здоров'я і обмін відомостями між електронною системою 

охорони здоров'я та Єдиним  демографічним реєстром, Державним реєстром 

актів цивільного стану громадян і Державним реєстром фізичних осіб 

платників податків.  

Власне, цей законопроект дасть нам юридичні підстави для того, щоб 

отримувати актуальність даних, що на сьогодні є важливим для того, щоб і 
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пацієнти в майбутньому мали доступ до своїх актуальних даних і медичні 

працівники здійснювали і внесення даних верифікованих, і в тому числі ще у 

рамках програм медичних гарантій ми могли б так само використовувати 

актуальні дані, які містяться в електронній системі охорони здоров’я. На  

сьогодні передбачається, що  обмін такими даними буде здійснюватись з 

дотриманням Закону про захист персональних даних, відповідно цей проект 

для нас є важливим, тож просимо його підтримати. Так само передбачається 

окрема норма в законопроекті, яка дозволить впровадити верифікацію даних  

Міністерства фінансів України.  

Тому просимо підтримати цей проект і дякуємо.  

РАДУЦЬКИЙ М.Б. Дякую, пані Маріє. 

Колеги, ніхто не записався в чаті. Я так розумію, питань чи зауважень 

немає. Рада національної безпеки  і оборони, представник Уповноваженого з 

прав людини, у вас немає зауважень до першого читання?  

КОЛОБРОДОВА О.В. Михайле Борисовичу, немає. Наші колеги з 

департаменту інформаційних справ зауважили, що даний законопроект 

відповідає Закону про захист персональних даних. Дякую.  

РАДУЦЬКИЙ М.Б. Дякую.  

Рада національної безпеки.  

СОЛОВЙОВ О.С. Михайле Борисовичу, немає в нас зауважень. Там 

все відповідає, все, що запропоновано, відповідає законодавству і не несе 

загроз для національної безпеки і національних інтересів. Дякую вам.  

РАДУЦЬКИЙ М.Б. Дякую.  

Колеги, вношу пропозицію рекомендувати Верховній Раді включити 

законопроект (реєстр. № 9272) до порядку денного дев’ятої сесії та за 

результатами розгляду в першому читанні прийняти його за основу. 

Доручити Комітету Верховної Ради України з питань здоров’я нації, 

медичної допомоги та медичного страхування доопрацювати зазначений 

законопроект з врахуванням пропозицій і поправок суб’єктів права  

законодавчої ініціативи, а також з врахуванням необхідності внесення змін 

до інших структурних частин законопроекту, що не були предметом розгляду  

в першому читанні, відповідно до частини першої статті 116 Регламенту 

Верховної Ради України і внести його на розгляд Верховної Ради України в 

другому читанні, а також скоротити наполовину строк подання суб’єктами 

права законодавчої ініціативи пропозицій і поправок при підготовці цього 

законопроекту до другого читання відповідно до частини другої статті 116 

Регламенту Верховної Ради України.  

Визначити співдоповідачем із зазначеного питання при розгляді його 

на пленарному засіданні Верховної Ради України голову комітету Радуцького 

Михайла Борисовича.  
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Колеги, якщо немає заперечень, прошу підтримати і проголосувати.  

Булах.  

БУЛАХ Л.В. Я – за.  

РАДУЦЬКИЙ М.Б. Вагнєр.  

ВАГНЄР В.О. За.  

РАДУЦЬКИЙ М.Б.  Вірастюк. 

ВІРАСТЮК В.Я. За.  

РАДУЦЬКИЙ М.Б. Гурін.  

ГУРІН Д.О. За. 

РАДУЦЬКИЙ М.Б. Дмитрієва.  

ДМИТРІЄВА О.О. За. 

РАДУЦЬКИЙ М.Б. Дубіль.  

ДУБІЛЬ В.О. За. 

РАДУЦЬКИЙ М.Б. Дубневич. 

ДУБНЕВИЧ Я.В. Дубневич – за. 

Михайле Борисовичу, у мене поганий зв'язок. Якщо зв'язку не було, то 

я за всі питання – за. 

РАДУЦЬКИЙ М.Б. Дякую.  

Дубнов Артем Васильович. 

ЗАСЛАВСЬКИЙ Ю.І. Немає зв'язку. 

РАДУЦЬКИЙ М.Б. Заславський.  

ЗАСЛАВСЬКИЙ Ю.І. За. 

РАДУЦЬКИЙ М.Б. Зінкевич.  

ЗІНКЕВИЧ Я.В. За. 

РАДУЦЬКИЙ М.Б. Зуб.  

ЗУБ В.О. За. 

РАДУЦЬКИЙ М.Б. Кузьміних.  

КУЗЬМІНИХ С.В. За. 

РАДУЦЬКИЙ М.Б. Макаренко.  

МАКАРЕНКО М.В. За. 

РАДУЦЬКИЙ М.Б. Перебийніс.  

ПЕРЕБИЙНІС М.В. За. 
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РАДУЦЬКИЙ М.Б. Радуцький – за. 

Стефанишина.  

СТЕФАНИШИНА О.А. За. 

РАДУЦЬКИЙ М.Б. Дякую.  

Пані Яно, скільки голосів? 

ЗІНКЕВИЧ Я.В. За – 15. 

РАДУЦЬКИЙ М.Б. Дякую.  

Рішення прийнято. 

Переходимо до розгляду наступного питання. Друге питання порядку 

денного. Про проект Закону про внесення змін до деяких законодавчих актів 

України щодо посилення відповідальності за порушення законодавства у 

сфері донорської крові та компонентів крові (реєстр. № 9257), поданий 

Кабінетом Міністрів України. 

Колеги, це також урядовий законопроект, і наскільки я розумію, він є 

частиною виконання наших євроінтеграційних зобов'язань, зокрема щодо 

посилення санкцій за порушення законодавства у сфері донорства крові та 

компонентів крові. Самі положення директив ЄС, що встановлюють 

стандарти якості та безпеки забору, тестування, обробки, зберігання та 

розповсюдження крові людини та її компонентів,  вже імплементовані в 

національне законодавство відповідно до підготовленого нами та прийнятого 

Верховною Радою України Закону України "Про безпеку та якість донорської 

крові та компонентів крові" від 30 вересня 2020 року, № 9031.  Далі уряд та 

Міністерство охорони здоров'я мають завершити імплементацію цих 

положень на підзаконному рівні.  

Запропонований нам до розгляду законопроект 9257 – це реалізація 

плану заходів з виконання Угоди про євроінтеграцію, затвердженою 

постановою Кабінету Міністрів України від 25 жовтня 2017 року, № 1106, 

яким передбачено посилення санкцій за порушення законодавства у сфері 

донорської крові та компонентів крові. 

Головним з його опрацювання визначений Комітет Верховної Ради 

України з питань правоохоронної діяльності. Наш комітет має право надати 

йому свій висновок.  

Пропоную такий порядок розгляду питання. Спочатку даємо для 

представлення законопроекту слово представнику Міністерства охорони 

здоров'я як основному розробнику законопроекту, регламент – до 5 хвилин. 

Потім перейдемо до запитань, виступів від народних депутатів, традиційно 3 

виступи по 3 хвилини. 

Якщо немає заперечень, запрошую до слова Міністерство охорони 

здоров'я. Прошу. 
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КАРЧЕВИЧ М.В. Дякую. 

Шановні колеги, також другий урядовий законопроект, який був 

ініційований зі сторони Міністерства охорони здоров'я, справді це є 

євроінтеграційний проект, який потрібен для того, щоб Україна наблизилася 

на шляху вступу до Європейського Союзу. Він розроблений на виконання 

Угоди про асоціацію між Україною та Європейським Союзом і також на 

виконання директиви ЄС, яка, власне, передбачає, що держави-члени повинні 

встановити правила щодо санкцій, які мають бути застосовані у разі 

недотримання національних положень щодо стандартів якості і безпеки 

забору, тестування, обробки, зберігання та розповсюдження крові людини і її 

компонентів. 

На сьогодні законопроект передбачає внесення змін до Кодексу 

України про адміністративні правопорушення і встановлення відповідних 

штрафних санкцій та відповідальності щодо порушення вимог по 

технологічному процесу заготівлі, тестування, переробки, зберігання 

донорської крові та її компонентів.  

І також законопроект передбачає внесення змін до статті 144 

Кримінального кодексу з відповідними штрафними санкціями щодо 

порушення вимог законодавства, в тому числі яке стосується розподілу і 

реалізації донорської крові будь-якими особами. 

Зі сторони Міністерства охорони здоров'я також просимо підтримати 

цей законопроект. 

Дякую. 

РАДУЦЬКИЙ М.Б. Дякую.  

Колеги, записалась народний депутат Стефанишина. 

Прошу, пані Олю, у вас 3 хвилини. 

СТЕФАНИШИНА О.А. Добрий день, ще раз, колеги! Ми провели 

аналіз цього законопроекту, і за результатами експертизи теж хочу 

підтвердити, що законопроект розроблений на виконання пункту 14.16 Плану 

заходів виконання Угоди про євроасоціацію та відповідає формату пульсу 

угоди, тому звичайно, що ми підтримуємо цей проект закону. Більше того, це 

питання якраз розглядалося на робочій групі з питань реформування системи 

донорської крові, яке відбулося 27 квітня. Я насправді дуже вдячна 

Міністерству охорони здоров'я, що ви так оперативно його опрацювали, 

зареєстрували і вже він у нас на комітеті. 

Я лише хочу зазначити один момент, який ми і на групі обговорювали. 

Це терміни вступу в дію як цього закону, так і низки інших підзаконних 

актів, зокрема ліцензійних умов, які, власне, мають покращити якість крові в 

Україні, в усіх актах, які є зараз у Міністерстві охорони здоров'я, написано, 

що вони вступають у дію через рік після завершення воєнного стану. Я 
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розумію, що всі ці акти є такими дуже системними і їх складно виконати 

дуже швидко, але в той же час  хочу зазначити і це підтримали представники 

проекту Єврокомісії на нашій групі, що такий термін, як ви зазначаєте, є 

недовічним. Ми не знаємо, скільки буде тривати в Україні війна, це може 

бути місяць чи можуть бути роки, ніхто цього передбачити не може, але ми 

не можемо зупиняти реформу і не реформувати нашу систему крові, тому що 

якщо ми не будемо вводити в найближчі 5 років ліцензійні умови, уявіть, що 

буде в нашій країні. Актуальність ще підтверджується тим, що в нас зараз 

війна і донорська кров має бути якісною. Я хочу нагадати, що в Україні 

багато років поспіль є великий ризик інфікування донорською  кров’ю ВІЛ, 

гепатитом та іншими хворобами, які передаються через кров, тільки тому, що 

вона погано перевіряється.  

Тому я би просила, я би хотіла, щоб ми звернулись до Кабінету 

Міністрів України все-таки переглянути терміни, які ви зазначаєте в усіх цих 

підзаконних актах і в законі,  і визначити конкретні терміни, коли ми введемо 

ці всі процедури, тому що якщо ми будемо писати просто через рік після 

закінчення війни, це мені ні про що. Ми не знаємо, коли це відбудеться. 

Якщо треба на це 2 роки, окей, але потрібно прописати більш конкретні 

терміни. Це важливе зауваження. Дуже жаль, що сьогодні ані пана Кузіна, ані 

пана Ляшка немає, але я вважаю, що ми не маємо так підвішувати нашу 

систему крові і нічого не реформувати. 

РАДУЦЬКИЙ М.Б. Ольго Анатоліївно, Кузін є.  

СТЕФАНИШИНА О.А. Тоді може пан Кузін прокоментує, але хочу ще 

нагадати, колеги, що вступ України до ЄС через рік після закінчення війни не 

відкладаємо. Ми хочемо вступити зараз. А чому ми маємо відкладати 

реформування, наприклад, системи крові, мені незрозуміло.  Дякую.  

РАДУЦЬКИЙ М.Б. Прошу, пане Ігорю. Є у вас відповідь?  

КУЗІН І.В. Так, так.  

Шановні колеги, добрий день. Дякую за це запитання. Я би хотів перше 

зауважити, напевно, на тому, що звісно всі препарати крові і всі дози крові, 

які зараз видаються на загальному (нерозб) ... вони проходять відповідне 

тестування і жодної партії і жодної краплини крові не вийшло з центрів крові 

з неперевіреною або з негарантованою якістю. Для цього забезпечуються 

відповідно централізовані закупівлі і постачання розхідних матеріалів і 

жоден з центрів  крові не припинив таке тестування робити. 

Друге. Це те, що ті документи, які приймались по  системі і по службі 

крові, вони дійсно носять системний характер, бо вони впроваджують,  по-

перше, обов’язкові механізми простежуваності,  додаткові вимоги до саме 

умов зберігання, наприклад, ліцензійних вимог до саме суб'єктів системи 

крові. І насправді на реалізацію цих заходів, по-перше, треба додаткове 

фінансування. Це перша і стовідсоткова потреба, яку ми подавали під час 
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стратегічного планування. Міністерство охорони здоров'я заявляло додаткову 

потребу на Службу крові, але, на жаль, через брак державного бюджету цих 

грошей зараз немає.  

І друга потреба полягає в тому, що зараз центри крові і Служба крові 

виконують мобілізаційні завдання. Мобілізаційні завдання – це тоді, коли 

вони мають зараз на постійній основі забезпечувати не лише цивільне 

населення, але й також і силовий блок в повному об'ємі. Тому зараз 

перебудовувати або запроваджувати додаткові новітні вимоги для центрів 

крові є доволі ризикованим з огляду на те, що ми можемо призупинити певні 

технологічні процеси. Тому під час дискусії ми ініціювали про те, що 

документи, які запроваджують ці новітні підходи, вони впроваджуються 

якраз через рік після закінчення воєнного стану. Ну і ми точно також 

впевнені в тому, що воєнний стан має скоро закінчитися і це нам дасть якраз 

додатковий люфт на те, щоб переформатувати систему Служби крові.  

Дякую. 

СТЕФАНИШИНА О.А. Я дякую. Один коментар. Пане Ігорю, якщо 

війна закінчиться через п'ять років, ви реформуєте систему крові через шість? 

Ну, ви ж розумієте, що це неконкретний термін. Якщо вам треба два роки, 

порахуйте. Я розумію, що це системні зміни, я розумію, що на це потрібні 

кошти. А у нас є міжнародні партнери, які готові з цим працювати. Більше 

того, я вам теж скажу, що представники проекту Єврокомісії на групі теж 

погодилися, що термін є невизначеним. Давайте про це поговоримо (я тільки 

про це), порахуємо, подумаємо, скільки нам потрібно часу, бо ліцензійні 

умови, так само, як і всі інші документи, які ви маєте ухвалити, вони дуже 

важливі для того, щоб у нас система крові була якісна.  Ну, ви, звичайно, 

можете думати і вірити в те, що у нас вся кров тестується і нічого не 

заражається, але якщо немає контролю, якщо немає вимог, ви цього 

стверджувати не можете, це просто ваша особиста суб'єктивна думка.  

РАДУЦЬКИЙ М.Б. Дякую. Пані Олю, ну, я думаю, що ми це можемо 

виправити поправками. Я теж вважаю, що можна поставити після закінчення 

війни, але не пізніше, там, якогось року, ну, наприклад… 

СТЕФАНИШИНА О.А. Абсолютно. От я з цим формулюванням дуже 

погоджуюся. 

РАДУЦЬКИЙ М.Б. Ну, це можна буде  поправками внести, це не зміни 

в текст закону, тому тут навіть 116-а не потрібна, тим більше, що це все одно 

правоохоронний комітет, але ми таку рекомендацію надамо. Я бачу, що і 

МОЗ не проти. Просто, дійсно, так  всі ми хочемо, щоб війна закінчилася 

вчора, але маємо жити  в реаліях. Деякі країни по 70 років живуть у таких 

реаліях … (нерозбірливо)   

Записався пан Гурін. Прошу. 
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ГУРІН Д.О. Пане Михайле, я зовсім коротко скажу, що у нас "після 

війни" це вже перетворюється трохи на "давайте вже після свят", як після 

"гробків", як кажуть. Я теж підтримую, що давайте якийсь фінальний термін 

встановимо і будемо до нього рухатися, війна – війною, але ж ми 

продовжуємо жити. 

Дякую дуже. 

РАДУЦЬКИЙ М.Б. Так, і я розумію, що тут навіть більше проблема, я 

розумію Міністерство охорони здоров'я, уряд, що тут проблема більше не з 

терміном, а з спроможністю Міністерства фінансів це профінансувати. Тому 

я думаю, що тут до другого читання треба з Міністерством фінансів 

поговорити. У нас же не тільки це питання, у нас є питання по трансплантації 

є питання з фінансуванням, і дуже багато є питань по фінансуванню, тому тут 

дійсно головний аргумент має сказати Міністерство фінансів, і по термінах в 

тому числі так само. Я так розумію, що Міністерство охорони здоров'я і 

сьогодні ввело, але, наскільки я знаю, там у Міністерства фінансів є питання 

не по цьому закону, а в цілому по фінансуванню видатків. Але те, що 

партнери готові це фінансувати – це вже добре. … (нерозбірливо)  це будуть 

партнерські гроші, і тоді Міністерство охорони здоров'я може раніше це все 

ввести. Але в цілому термін все одно має якийсь, нехай 2 роки, хай півтора, 

хай 3, але має бути термін, бо у нас з ліками і лікарськими засобами – рік 

поставили свого часу, а тепер розуміємо, що всі готові і наступного року вже 

виконувати нормативи цього закону. Тому я думаю, тут треба все ж таки 

консультація і до другого читання викласти, я тут не бачу проблем. … 

(нерозбірливо)  тим більше, основний комітет буде ще розглядати його, якщо 

вони будуть вважати спільну позицію нашу, Міністерства охорони здоров'я і 

Міністерства фінансів, то вони можуть це і до першого читання внести.  

В рекомендаціях я пропоную це записати. І прошу Міністерство 

охорони здоров'я... 

КУЗІН І.В. Михайле Борисовичу, якщо можна, деякі уточнення. Під 

час розробки усіх цих нормативних змін, які стосуються реформування 

системи крові, безумовно, готувалися фінансово-економічні розрахунки, то я 

думаю, що ми зможемо з боку Міністерства охорони здоров'я їх звести, щоб 

подивитися загальний дефіцит. І я думаю, що консолідовано прийти до 

рішення, коли або в який термін брати нам те, щоб ці чи інші норми, вони 

вступили в силу або вони були запущені. Єдине, що цей текст саме Закону 

про внесення змін у посилення відповідальності, то він прив’язаний до 

відповідно запровадженого технологічного процесу заготівлі, тобто він 

пов’язаний по суті наказом Міністерства охорони здоров’я. І тому по суті, 

коли буде вступати в силу, наприклад, норма там через 2 роки або через 3 

роки, не пізніше ніж, то така норма, вона має застосовуватись і до посилення 

відповідальності по цьому кодексу і відповідно до цих наказів Міністерства 

охорони здоров’я. 
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РАДУЦЬКИЙ М.Б. Я нічого тут поганого не бачу. Треба буде,  все 

одно ж вам накази змінювати після, це ж "підзаконка" під основний закон.  

КУЗН І.В. Так, під основний закон. 

РАДУЦЬКИЙ М.Б. Так, ну я ж кажу, що все одно накази треба 

змінювати, бо наскільки я розумію, вони в нас  дуже застарілі.  

Колеги, ще є питання, чи виступи, чи зауваження? Якщо немає, 

переходимо до ухвалення рішення. Вношу пропозицію підтримати проект 

Закону України про внесення змін до деяких законодавчих актів України 

щодо посилення відповідальності за порушення законодавства у сфері 

донорства крові та компонентів крові (реєстр. № 9257 від 01.05.2023 року) та 

запропонувати Комітету з питань правоохоронної діяльності рекомендувати 

Верховній Раді за результатами розгляду законопроекту в першому читанні 

прийняти його за основу з пропозиціями комітету по термінах.  

Висновок комітету щодо законопроекту ( реєстр. № 9257) направити 

Комітету з питань правоохоронної діяльності.  

Якщо немає заперечень, прошу підтримати і проголосувати.  

Булах. 

БУЛАХ Л.В. Я – за. 

РАДУЦЬКИЙ М.Б. Вагнєр.  

ВАГНЄР В.О. За. 

РАДУЦЬКИЙ М.Б. Вірастюк.  

ВІРАСТЮК В.Я. За.  

РАДУЦЬКИЙ М.Б. Гурін.  

ГУРІН Д.О. За. 

РАДУЦЬКИЙ М.Б. Дмитрієва.  

ДМИТРІЄВА О.О. За. 

РАДУЦЬКИЙ М.Б. Дубіль.  

Дубневич.  

ДУБНЕВИЧ Я.І. Дубневич – за.  

ДУБІЛЬ В.О. За. 

РАДУЦЬКИЙ М.Б. І Дубіль – за. Почули.  

Заславський.  

ЗАСЛАВСЬКИЙ Ю.І. За.  

РАДУЦЬКИЙ М.Б. Зінкевич. 

ЗІНКЕВИЧ Я.В. За. 
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РАДУЦЬКИЙ М.Б. Зуб.  

ЗУБ В.О. За.  

РАДУЦЬКИЙ М.Б. Кузьміних.  

КУЗЬМІНИХ С.В. За. 

РАДУЦЬКИЙ М.Б. Макаренко. 

МАКАРЕНКО М.В. За. 

РАДУЦЬКИЙ М.Б. Перебийніс.  

ПЕРЕБИЙНІС М.В. За. 

РАДУЦЬКИЙ М.Б.  Радуцький – за. 

Стефанишина.  

СТЕФАНИШИНА О.А. За.  

РАДУЦЬКИЙ М.Б. Пані Яно, скільки? 

ЗІНКЕВИЧ Я.В. Дубнова ви не пропустили? 

РАДУЦЬКИЙ М.Б. Я не пропустив. Він же сказав, що він за, бо в нього 

зв’язок перервався.  

ЗІНКЕВИЧ Я.І. А Дубіль ні.  

РАДУЦЬКИЙ М.Б. Дубіль – за.  

ЗІНКЕВИЧ Я.В. Теж за. 

Тоді в нас 17 – за. Одноголосно.  

РАДУЦЬКИЙ М.Б. Дякую. Рішення прийнято. 

А Довгого нема. Пані Яно, 16. У нас же Довгого нема.  

ЗІНКЕВИЧ Я.В. 16, перепрошую.  

РАДУЦЬКИЙ М.Б. Так, 16. Колеги, рішення прийнято.  

Якщо у нас нема робочих питань ніяких ні у кого  в колег, то пропоную 

засідання комітету оголосити завершеним. До зустрічі на найближчому 

засіданні.    


